



Til  
Bestyrelsen og suppleanterne

Hermed følger referat af bestyrelsesmødet mandag den 12. september 2005 kl. 16.00 i mødelokalet, Foreningen til Hovedstadens Forskønnelse, Knabrostræde 9, st.tv., 1210 København K.

Til stede: Rikke Diemer (RD), Vibeke Holscher (VH), Kenn André Stilling (KAS),  
Katrine Thuesen (KT) og Niels Vestergaard (NV)

Afbud: Annesofie Becker, Flemming Friborg, Simon Harboe, Margrethe Holmberg,  
Poul Jensen, Stig Miss, Carsten Thau og Michael Varming

Fraværende: Christoffer Harlang

Mødeleder: Niels Vestergaard

I mødet deltog desuden bladets redaktør Helle Rafn (HR).

#### Ad 1 Godkendelse af mødereferater fra den 10. maj 2005 og fra den 16. juni 2005

Bestyrelsen var nok en gang ikke beslutningsdygtig og kunne derfor ikke godkende referaterne. Dette punkt blev derfor igen udskudt til et senere møde.

#### Ad 2 Meddelelser fra udvalgene

RD havde været til det årlige møde i Facadeudvalget i Frederiksberg Kommune. Her blev der bl.a. talt om cykler og cykelparkering og genindført præmiering af virkelig flotte butiksfacader.

KT havde været til møde i Det Grønne Råd i Københavns Kommune med rundtur til bl.a. Amager Strandpark og Den Islamiske Have i Valbyparken.

KT udtrykte sin frustration over møderne i Det Grønne Råd, hvor der alene var afsat en time til nogle meget store spørgsmål, som derved ikke blev ordentligt behandlet, og hvor beslutninger blev taget hen over hovederne på de repræsentanter for de 4-5 andre foreninger, der sidder i rådet sammen med FHF.

VH forstod KT's frustration, da VH havde samme opfattelse fra sin tid i Det Grønne Råd, hvor det var VH's erfaring at FHF's indflydelse er lig nul. VH nævnte at der af og til havde været afholdt formøder for de deltagende foreninger, hvor dagsordenen således var blevet de deltagende foreninger bekendt inden selve mødet. Dette havde givet helt anderledes mødeforløb med relevante diskussioner, idet møderne ellers er præget af hurtige beslutninger fra mødelederens side. I det lange løb mente VH, at dette dog ville kræve en langt større arbejdsindsats end forventeligt. - VH foreslog idéen med formøder, fordi det kunne være en måde for KT at komme videre på i arbejdet med Det Grønne Råd. KT udtrykte dog klart, at hun ikke ønskede at fortsætte i Det Grønne Råd i Københavns Kommune og ville være glad, hvis en anden af bestyrelsens medlemmer ville overtage hendes post. - NV foreslog at tage dette op igen efter generalforsamlingen.

#### Ad 3 Fastlæggelse af dagsorden til mødet med Ritt Bjerregaard onsdag den 14. september kl. 16-18

Følgende dagsorden blev opstillet:

1. Kort præsentation af Foreningen til Hovedstadens Forskønnelse (ved MV)
2. Havnen / liv i havnen
3. Trafikregulering i byen / kørselsafgift
4. Forhold for cyklister i København
5. Boliger i København



6. Købmagergade
7. Grønne gader i København
8. Tivoli
9. Kunst i byen. (Dette punkt blev senere ændret til:  
Hvordan fastholdes den særlige københavnske identitet?)
10. Eventuelt

*(Dette punkt udsendt via mail til bestyrelsen og til Ritt Bjerregaard den 13. september)*

#### Ad 4 Bladet

HR oplyste at næste nummer af bladet, det grønne nummer, var undervejs og forventedes at udkomme i slutningen af september måned. I dette nummer vil der bl.a. være en artikel af seniorforsker på Landbohøjskolen, Karsten S. Hansen, om det grønnes afstressende virkning på os mennesker, en artikel af KT om Søerne, en artikel af MH, samt en artikel af Morten Skriver om Kongens Have. - Forsidefotoet var endnu ikke bestemt, HR ville undersøge forskellige muligheder.

Enkelte mulige annoncører blev diskuteret, nemlig De Grønne Bude og SITAS (træer). *(I skrivende stund har SITAS meldt tilbage, at de gerne vil annoncere).*

NV ville kontakte HR med henblik på at sætte nogle medlemsarrangementer i bladet.

#### Ad 5 Diplomerings og generalforsamling – opsummering af besigtigede emner og fastlæggelse af generalforsamling

Da bestyrelsen ikke var beslutningsdygtig, blev dette punkt udskudt til mødet den 12. oktober. Man var dog enige om fortsat at ville give årets citronpris til Købmagergade.

På diplomeringsrundturen, hvor bestyrelsen var beslutningsdygtig, blev det besluttet at spørge Harbour House (Unionkul) i Nordhavnen, om de ville lægge hus til FHF's generalforsamling. Man enedes om at bede MV om at gå videre med sagen, således at generalforsamlingen ville kunne annonceres i det kommende nummer af bladet. Dette er vigtigt, da det næstfølgende nummer af bladet er planlagt til at udkomme medio december, og generalforsamlingen er foreslået fastlagt til den 1. december. *(I skrivende har FHF fået lov til at afholde sin diplomerings og generalforsamling i Harbour House torsdag den 1. december).*

#### Ad 6 Diskussion af havnetunnel

Dette punkt blev ligeledes udskudt til et følgende møde.

#### Ad 7 Eventuelt

Tivoli: HR fremsatte en idé om at man kunne foreslå Tivoli og Københavns Kommune at lave en aflægger af Tivoli i Ørestaden. Her kunne man bygge store pariserhjul og høje karruseller, og det ville være både et vartegn og tiltrække en masse liv. På den måde ville Tivoli kunne vedblive med at være en forlystelseshave og ikke en forlystelsespark. – KHR læste en mail højt fra Tivolis informationschef Stine Lolk, hvori denne opsiges Tivolis firmamedlemskab af FHF. – Spørgsmålet om Tivoli blev også foreslået taget op ved næste møde.

HR nævnte kort ændringen i udseendet af gadeskiltene i København, at man måske skulle kigge nærmere på det.

Mødet hævet kl. 17.40.

**Næste møde:**  
**Onsdag den 14. september kl. 16 – 18**  
**i mødelokalet Knabrostræde 9**  
**med deltagelse af Ritt Bjerregaard**